
Protokół

XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka

z dnia 26 marca2025 r,

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej. Obrady rozpoczęto 26 marca
2025 o godz. 14:04, a zakończono o godz, 16:03 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udziŃ l3 członków.

Obecni:

1. Krystian Balicki
2. Marcin Dziedzic
3. Krystyna Gajdemska
4. Dominik Goliszek
5. Joanna Grabowska
6. Ewa Jeżewska
7.Bęata Klarkowska
8. Marcin Krystek
9, Iwona Owieśna
1 0. Wiesław Paciorkowski
11. Piotr Pawlikowski
12. Teresa Sztuczka
13. Rafał Walkowiak
14. Wioleta Warzocha
1 5. Małgorzata Wiśniewska

Nieobecni:

1. Joanna Grabowska
2.Rafał Walkowiak

Proponowany porządek obrad:

l. Otwarcie XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka;
2. Sprawy organizacyjne:
l ) stwierdzenie prawomocności obrad;
2) przyjęcie wniosków do porządku obrad;
3) przyjęcie uwag do protokołu z X sesji;
3, Informacja wójta o pracach między sesjarni;
4. Podjęcie uchwał:
1) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej wŁążynie;
2)zmientającauchwałęnrLIIl349l2022 Rady Gminy Zławieś Wielka zdnia3O listopada2022
roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rczliczania dotacji dla placówek wychowania
przedszkolnego, szkół i placówek, dla których Gmina Zławięś Wielka jest organem
rejestrującym;
5. Wolne wnioski izapytania.
6. Zamkntęcie obrad XI sesji Rady Gminy ZŁawieś Więlka.



wiesław paciorkowski - przewodniczacv komisii skare. wniosków i petvcii
ńoĘł wniosek o tozszetzenie porządku obrad poprzez dodanie uchwały w sprawie petycji w
sprawie drogi gminnej.

Przeprowadzono gło sowanie.

wvniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wyniki imienne:
ZA(l3)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr
Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Wioleta Warzocha, Mńgoruata Wiśniewska
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

wiesław paciorkowski - przewodniczacy komisii skarg. wniosków i petvcii
ńoĘł kolejny wniosek o rozszetzeńe ponądku obrad poprzez dodanie uchwĄ w sprawie
petycji dotyczącej pomników prrytody.

Przeprowadzono głosowanie.

wvniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(12)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Dominik Goliszek, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska,
Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Szhrczka,
Wioleta Warzocha, Mńgouata Wiśniewska
BRAK GŁosU (1)
Krystyna Gajdemska
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

wieslaw paciorkowski - przewodniczacv komisii skarg. wniosków i petycii
ńoĘł kolejny wniosek o rozszęrzenie porządku obrad poptzez dodanie uchwały w sprawie
petycj i ogólnopolskiego złzeszenia sędziów.

wvniki ełosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(13)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr
Pawlikowski, Teresa Sńuczka, Wioleta Warzocha, Mńgoruata Wiśniewska



!!

NIEOBECNI (2)

Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Marcin Swaczyna - wójt z}oĘł wniosek o rozszęrzenie porządku obrad o przedstawienie
sprawozdania z działalności Komisariatu Policj i w Chełmzy za 2024 r.

wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(13)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jezewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr
Pawlikowski, Teresa Sńuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Marcin Swacryna - wójt ńoĘł kolejny wniosek o rozszerzenie poruądku obrad
o przedstawienie podsumowania działalności jednostek OSP gminy Zławięś Wielka w 2024 t.

wvniki ełosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(12)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska,
Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka,
Wioleta Warzocha, Mńgorzata Wiśniewska
PRZECIW (1)
Krystyna Gajdemska
NIEoBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Wobec powyzszego ustalono następujący porządek obrad:

1. Otwarcie XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka;
2. Sprawy organizacyjne:
l,) stwierdzenie prawomocności obrad;
2) prryjęcie wniosków do porządku obrad;
3) prryjęcie uwag do protokołu z X sesji;
3. Informacja wójta o pracach między sesjami;
4. Sprawozdanie z dzińalności Komisariatu Policji w Chełmry w 2024 t.
5. Podsumowanie działalności jednostek OSP Gminy Zławieś Wielka w 2024 t.
6. Podjęcie uchwał:
1) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej wŁążynie;
2)zmieniającauchwałęnrLIIl349l2022 Rady Gminy Zławieś Wielka zdnia3O listopada2}22
roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczańa dotacji dla placówek wychowania



przedszkolnego, szkół i placówek, dla których Gmina Zławieś Wielka jest organem
rejestrującym;
3) w sprawie rozpatrzenia petycji;
4) w sprawie ptzekazania petycji według właściwości;
5) w sprawte przekazania petycji według właściwości;
7. Wolne wnioski t zapytania.
8. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.

Ad.2.3)
Nikt z radnych nie zgłosił uwag do protokołu zpoprzedniej sesji.

Ad.3.
Marcin Swaczyna - Wójt przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami (załącznik do
protokołu -,,Informacja Wójta o pracach pomiędzy sesjami").

Ad.4.
Sławomir Więcek - Komendant Komisariatu Policji w Chełmży zreferował sprawozdanie
z działalności Komisariatu Policji w Chełmzy zarok2024.

Na pytanie Marcina Krystka - radnego dotyczące kompetencji i zakresu działania na chwilę
obecną posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej Komendant Komisariatu Policji w Chełmzy
poinformowń, że w sytuacji kiedy zespół był w pełni obsadzony to posterunek działał. Kiedy
jest włamanię to przyjeżdża policja z ChełmĘ, jeśli dojazd nie jest mozliwy to naleĄ się
zgłosic na Komendę Policji w Chęłmzy. Komendant poinforrnował, ze obecnie komenda
boryka się z brakami kadrowymi. Radny Marcin Krystek opisał sytuację kiedy jeden z
mieszkańców chciał złożyć zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa na komisariacie w
Złejwsi przekazano mu informację, że ma się udać do Chełmży, gdzie odzegnywano go od
złożenia zawiadomienia. Radny poprosił o większe zaangażowanię ze strony policjantów.
Komendant wyjaśnił, żę nięjest w stanię odnieść się do opisanej sytuacji gdyżnl,e znaww.
sprawy, jednocześnie zapewnił o swojej dostępności w kwestii kontaktu.

Na pytanie radnej Ewy Jeżewskiej dotyczące wpływu na wzrost wykrywalności przestępstw
Komendant Komisariatu Policji w Chełmzy wyjaśnił, żę rok 2024 był po prostu korzystny i
sprzyjający, poinformował, że więcej interwencji było związanych z alkoholęm.

Ad.5.
Miroslaw Buliński - Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej Gminy Z|awieś
Wielka dokonał podsumowania z działalności jednostek OSP z terenu gminy Złavłięś Wielka
w 2024 r.

Ad. 6. Podjęcie uchwał:

Ad. 1) Joanna Wałecka - zastępca wójta omówiła uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole
Podstawowej w Łążynie;

Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej wŁążynie;

0



Wvpiki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:

ZA(13)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr
Pawlikowski, Teresa Sźuczka, Wioleta Warzocha, Mał,gorzata Wiśniewska

NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak
Wobec powyższego uchwała nr 

'nl65l2025 
w sprawie nadania imienia Szkole

Podstawowej w ŁąĘnie została podjęta.

Ad. 2) Joanna Wałecka - zastępca wójta omówiła uchwałę zmieniająca uchwałę nr
LIIl349l2022Ftńy Gminy Zławieś Wielka zdnia 30 listopada2}Z2 roku w sprawie ustalenia
trybu udzielania i rczliczania dotacji dla placówek wychowania ptzedszkolnego, szkół i
placówek, dla których Gmina Zławieś Wielka jest organem rejestĄącym.

Nikt z radnych nie miał pytń do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy KrysĘna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie uchwaĘ zmieniającej uchwałę nrLlll349l2022Rady Gminy Złaulieś Wielka z dnia
30 listopada}02? roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek
wychowania ptzedszkolnego, szkół i placówek, dla których Gmina ZŁawieś Wielka jest
organem rejestrującym.

wvniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0o WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:

ZA(13)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jezewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr
Pawlikowski, Teresa Sźuczka, Wioleta Warzocha, Mńgor:;ata Wiśniewska
NIEoBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Wobec połvyższego uchwala nr XIl66l2025 w sprawie zmieniającej uchwałę nr
LIIl349l2022 Rady Gminy Zlawieś Wielka z dnia 30 listopada 2022 roku w sprawie
ustalenia trybu udzielania irozliczania dotacji dla placówekwychowania przedszkolnego,
szkół i placóweko dla których Gmina Zławieś Wielka jest organem rejestrującym.

Ad. 3) Wiesław Paciorkowski - Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji omówił
uchwałę w sprawie rczpatrzenia petycji (pomniki ptryrcdy).

tr



Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwaĘ.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie rozpatrzenia petycji.

wvniki głosowania

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

wyniki imienne:

ZA (8)
Krystian Balicki, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, Iwona Owieśna,
Wiesław Paciorkowski, Teresa Sńuczka, Mńgorzata Wiśniewska
WSTRZYMUJĘ sIĘ (5)
Marcin Dziedzic, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski, Wioleta Warzocha
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Wobec powyższego uchwała nr XIl67l2025 w sprawie rozpatrzenia petycji została
podjęta.

4) Wiesław Paciorkowski - Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji omówił
uchwałę w sprawie przekazania pe§cji wg właściwości (stan drogi gminnej w miejscowości
Stary Toruń)

Ewa Jeżewska - radna poprosiła o wyjaśnienie kwestii doĘczącej ww. petycji, wniosła
zastrzeżenia do opisu uchwĄ w systemie do głosowaniainazvły tytułu samej uchwaĘ. Radca
prawny Magdalena Chrzanowska - Thiede wyjaśniła, że ta petycja wpĘnęła do Rady
Gminy, która jest nie jest organem właściwym do rozpatrzęnia petycji. Poinformowńa, że
petycję na|eĘ ptzekazaó wójtowi według właściwości. Małgorzata Wiśniewska - radna
uznńapetycję zazasadnąi to ze jest onaprzekazywana do wójta.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie przekazania petycji wg właściwości.

wvniki głosowania
ZA:11, PRZECIW:0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:2, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(11)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krys§na Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jezewska,
Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sźuczka,
Mńgotzata Wiśniewska
WSTRZYMUĘ sIĘ (2)
piotr pawlikowski, wioleta warzocha
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

o,



Wobec powyższego uchwała nr XIl68l2025 w sprawie przekazania peĘcji według
właściwości została podjęta.

5) Wiesław Paciorkowski - Przewodniczący Komisji skargo wniosków i petycji omówił
uchwałę w sprawie przekazania petycji wg właściwości (petycja ogólnopolskiego ztzeszenia
sędziów).

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie ptzekazania petycji według właściwości.

wvniki głosowania:
ZA: ll, PRZECIW:0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI: 2

wvniki imienne:
ZA(11)
Krystian Balicki, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska,
Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sńuczka, Wioleta Warzocha,
Małgorzńa Wiśniewska
WSTRZYMUĘ sIĘ (2)
Marcin Dziedzic, piotr pawlikowski
NIEOBECNI (2)
Joanna Grabowska, Rafał Walkowiak

Wobec powyższego uchwala nr XIl69l2025 w sprawie przekazania peĘcji według
właściwości została podjęta.

Ad. 7. Wolne wnioski i zapytania.
Na pytanie Ervy Jeżewskiej - radnej Marcin Swacryna - wójt poinformował, że w terminie
2 tygodni odbędzie się spotkanie dotyczące podpisania porozumienia w sprawie linii
autobusowej nr l32 oraz poinformował, że ptoporycja trasy tej linii. Wójt zobowiązń się do
poinformowania zainteresowanych radnych o terminie ww. spotkania.

Na oświadczenie mieszkńca doĘczące kwestii drogi w miejscowości Czarne Błoto Marcin
Swacryna - wójt poinformował, że w ww. sprawie widuje się z mieszkańcem praktycznie co
Ędzień. Wyjaśnił, że w dniu 27 marca 2025 roku odbędzie się wizja lokalna z udziałęm
zainteresowanych stron oraz pani radnej Ełvy Jeżewskiej wraz z pracownikami lasów
pństwowych otaz pracownikami merytorycznymi gminy jak i właścicielami gruntów. Wójt
wyjaśnił mieszkańcowi, że właściciel zagrodził ptzejazd w świetle prawa oraz poinformował,
żewizja lokalna jest po to aby dalej procedowaó w tej sprawie.
Na pytanie radnego Marcina Dziedzica Marcin Swacryna - wójt wyjaśnił, że w sprawie
ulicy Klonowej i ulicy Wrzosowej wspólnie zostń wypracowany model już w starym roku,
wójt poinformował, że będzie konkretny projekt dla tych dróg. Wójt odniósł się do pytania
dotyczącego dodatkowych dwóch kursów autobusów nowej linii wyjaśniające, ze deklarował
żezostanie wykonana analizaprzepływów i zostaną naniesione ewentualne korekty do rozkładu
jazdy.



Na pytanie Wiolety Warzochy - radnej dotyczące luster na zbiegu ulicy Słonecznej i ulicy
Szkolnej Marcin Swacryna - Wójt wyjaśnił, że faktycznie była ta kwestia poruszana i
sprawdzi czy zostĄ one zamontowane, sprawa lustra przy posterunku Policji i sklepu jest
równiez do weryfikacji, montaz luster odbywa się dośó sprawnie i szybko. Wójt wyjaśnił, że
na drodze w kierunku mostku na Kanale Dolnym są już wykonywane prace wykończeniowe
oraz poinformował, żemiŃ byó montowany stelaz.

Na pytanie Marcina Krystka - radnego Marcin Swaczyna - wójt poinformowń, że lustro
przy zbiegu ulicy Szkolnej i Wiejskiej zostało już pięciokrotnie zbite ale zostanie ono
zamontowane przy jednoczesnym zaapelowaniu do mieszkańców aby

Jacek Mularz - sekretarz poinformował o możliwości brania udziału w ankiecie dotyczącej
budownictwa społecznego które piloĘe spółka KZl|l SIM Pomorze i Kujawy. Sekretarz
poinformował obecnych, że obecnie trwa sprawdzanie potrzeb gminy w tym zakresie, na ten
moment jest tych zgłoszeh 30, mozliwośó składania ankiet trwa do dnia 18 kwietnia br.
Sekretarz poprosił radnych aby zaape\owali do mieszkańców w tej sprawie.

8. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.

przewodniczaca

Rady Gminv ZłarYffika
r.ystyĄfrdemska

Przy gotow ał(a) : B eata Za

Przygotowano ptry programu eSesja.pl



lnformacja Wójta o pracach pomiędzy sesjami

27 .O2 - Udział w Konwencie Wójtów Gmin Wiejskich Województwa Kujawsko-Pomorskiego w
Bydgoszczy,

28.02 - Uroczyste wręczenie dyplomów potwierdzających podpisanie umowy na dofinansowanie
projektu,,Budowy ścieżek rowerowych na terenie Gminy Zławieś Wielka - etap ll" z kwotą
dofi na nsowa nia ż 784 795,23 zł.

01.03 - Udział w Gminnym Szkoleniu Strażackim z zakresu Bezpieczeństwa i Higieny Pracy, w którym
udział wzięło blisko 100 osób reprezentujących wszystkie jednostki OSP z terenu gminy.

03.03 - Udział w ll panelu Agro Welconomy Forum w Toruniu.

07.03 - Zorganizowanie spotkania w Urzędzie Gminy Zławieś Wielka z Dyrektorem Bydgoskiego
Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Sebastianem Borowiakiem w celu
omówienia problematyki związanej z utrzymaniem i przebudową DK 80 na terenie gminy.

10.03 - Wyjazd studyjny delegacji gminnej z udziałem Zastępcy Wójta do Brzozówki w gm. Obrowo i

Turzna w gm. Łysomice w celu wizytacji inwestycji polegających na budowie i rozbudowie szkół,

11.03 - Gminny Dzień Kobiet pn. ,,Artur Barciś Show" w Szkole Podstawowej w Górsku w którym
udział wzięło około 500 osób.

L2.03 - szkolenie dla pracowników iorganów gminy z zakresu ubezpieczeń objętych nowozawartymi
polisami.

13.03 - szkolenie dla pracowników Urzędu Gminy w Złejwsi Wielkiej z zakresu e-doręczeń.

16.03 - 34, uroczyste rozpoczęcie sezonu żużlowego w Górsku z udziałem żużlowców, przedstawicieli
władz samorządowych z Bydgoszczy, Torunia i Grudziądza oraz mieszkańców Gminy Zławieś Wielka.
Wydarzenie, które po raz pierwszy zostało objęte Honorowym Patronatem Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego Michała Sztybla, było transmitowane na żywo w TVP o. Bydgoszcz.

19.03 - udział w posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy Zławieś Wielka.

23.03 - udział w uroczystości odebrania przysięgi kadetów i powołania Drużyny Strzeleckiej im.
Pułkownika Witolda Pileckiego, dla którejterenem działania będzie Gmina Zławieś Wielka.

24.03 -Zorganizowanie spotkania w Urzędzie Gminy Zławieś Wielka z Wiceprezydentami Miasta
Torunia Dagmarą Zielińską i Adamem Szponką w celu omówienia współpracy międzygminnej w
zakresie spraw społecznych, turystyki i kultury.

25.03 - Udział w szkoleniu on-line z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej - organizowanym
przez Komendę Wojewódzka Państwowej Straży Pożarnej w Toruniu pod patronatem Wojewody
Kujaws ko-Po mors kiego.




